
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 24
Staré Hodolany a Bělidla

Č. 8 / 2023 02. 08. 2023 / 17:30 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: akad. soch. Martin Lubič, Svatopluk Losert, Ing. arch. Otto Schneider, Jan Gottwald, Ing.
Miloslav Stankuš, Ing. Dagmar Reichová, Mgr. Jan Grepl

Omluveni: Mgr. Martin Přerovský, Petr Hloužek, Iveta Švancarová, Mgr. Radka Hájková BCBA

Hosté: Tomáš Arnošt, MPO

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Bezbariérový přístup na tramvajové ostrůvky - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 3/2023 ze dne 01. 03. 2023: Oprava propadené vozovky Purkyňova - Vyřešené
Zápis č. 4/2023 ze dne 05. 04. 2023: Instalace dopravního značení před školou na Hodolanské ulici - Před
uzavřením
Zápis č. 4/2023 ze dne 05. 04. 2023: Instalace policejní makety u školy Řezníčkova - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 03. 05. 2023: Oprava laviček u Domu s pečovatelskou službou Příčná ulice - V realizaci
Zápis č. 6/2023 ze dne 07. 06. 2023: Více košů na psí exkrementy - V realizaci
Zápis č. 6/2023 ze dne 07. 06. 2023: Žádost o pravidla organizování seče - Vyřešené
Zápis č. 6/2023 ze dne 07. 06. 2023: Reklamace označení výšky při vjezdu do "Myší díry" - Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 07. 06. 2023: Údržba břehu Bystřice u Myší díry - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti

5.1 Dopravní situace Bělidla - další postup
Na zaslanou žádost o účast na připravovaném setkání obyvatel Bělidel k dopravní situaci nám z Odboru
dopravy a územního rozvoje, Oddělení dopravního inženýrství a MHD, sdělilo, že považuje současný stav jako
finální a nebude jej nikterak upravovat. Schůzku na toto téma považuje tedy v současné době za
bezpředmětnou. KMČ za této situace rezignuje na uspořádání setkání občanů k této problematice.
Jako zohlednění dosavadních diskusí s občany na toto téma jsme připraveni podat žádost o doplnění či úpravu
stávajícího dopravního značení, například chybějící označení "zóny 30" či doplnění značky "průjezd zakázán".
Pro toto ale potřebujeme jednoznačné zadání ze strany občanů. Aktuálně reagujeme na podmět pana Chalupy
a podáváme žádost o přemístění dopravní značky "Děti" (A12b), nacházející se před mateřskou školou na ulici
Táboritů ke křižovatce s ulicí Beneše Třebízského.

5.2 Estetizace dětského hřiště u Bystřičky
Výsledek ankety ze sousedského setkání v květnu potvrdil zájem o vylepšení dětského hřiště, vedle oplocení i o
doplnění laviček, košů a atrakcí. Komise se rozhodla přistoupit k prvnímu naplánovanému kroku a to zajištění
jeho oplocení ve stylu oplocení nedalekého dětského hřiště na ulici U Lávky.
Po ukončení komise jsme obdrželi informaci, že toto dětské hřiště bude z důvodu havarijního stavu v příštím
roce zcela nově vybudováno. Z toho důvodu je realizace oplocení v tomto roce nevhodná a zbývající prostředky



na "opravy - estetizaci" ve výši cca 275 000,- musí být využity jinak. 

5.3 oprava vozovky Sladkovského, Geislerova
Pan Viktor Králík se na komisi obrátil s dotazem, zda je v plánu oprava vozovky na části ulice Sladkovského a
Geislerova. Požaduje dále vyřešit dopravní situaci na křižovatce Purkyňova, Jiráskova, Sladkovského. Komise
se podle pamětníků touto problematikou zabývá opakovaně. Vznášíme požadavek na opravu a zabezpečení
vyšší bezpečnosti křižovatky Jiráskova x Sladkovského - Purkyňova.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Žádost o sdělení stanoviska k prodeji nemovité věci ve vlastnictví města
Komise obdržela žádost o vyjádření k prodeji - spis. zn. S-SMOL/157942/2022/OMAJ/Peň.
Jedná se o pozemky v okolí objektu č.p.  43, stavby technického vybavení, na ulici Farského za prodejnou
Hruška,  za účelem především parkovacích stání. Komise se shodla, že nemá námitek k odprodeji části "A" ale
nesouhlasí s odprodejem části "B" z důvodu omezení úprav a rozvoje tohoto území v budoucnosti.

7 Nové požadavky

1 Žádost o přemístění dopravní značky  na ulici Táboritů

Na podmět pana Chalupy žádáme o přemístění dopravní značky "Děti" (A12b), nacházející se před mateřskou
školou na ulici Táboritů ke křižovatce s ulicí Beneše Třebízského. 
Především v ranních hodinách, když jsou děti přiváděny a hojně i přiváženy, vzniká před mateřskou školou
nepřehledná dopravní situace. Neznalý řidič, přijíždějící od ulice Beneše Třebízského, není na zvýšený výskyt
dětí v dostatečném předstihu upozorněn, neboť dopravní značka je umístěna těsně před objektem školy.
Požadujeme posunutí této značky blíže ke křižovatce s ulicí Beneše Třebízského, nejlépe přidat ke stávající
značce označující jednosměrnou silnici.

2 Požadavek na opravu vozovky a zabezpečení vyšší bezpečnosti a funkčnosti křižovatky

Na základě podnětu od pana Viktora Králíka požadujeme opravu povrchu vozovky na části ulice Sladkovského a
Geislerova, které jsou v využívány jako trasy náhradní autobusové dopravy (NAD). Požaduje dále zlepšit
dopravní situaci na křižovatce Jiráskova x Purkyňova -Sladkovského. Především pro zvýšení přehlednosti, kdy
při příjezdu po Jiráskové ulici je problematický výhled vpravo, odkud po Purkyňově ulici, svírající s Jiráskovou
ostrý úhel, přijíždí hojně vozidla od vlakového nádraží, mj. NAD. Tomu brání nevhodně umístěné kontejnery na
odpad (sloužící pro protilehlé bytové domy). Bylo by žádoucí provést takové úpravy, aby autobusy NAD mohly
bezproblémově odbočit do Jiráskovy ulice, která je relativně široká a po rekonstrukci povrchu. Současné vedení
NAD ulicí Sladkovského a především Geislerovou je nejen ke stavu povrchu, ale i vzhledem k šíři vozovky
nevhodné. Zvláště při vyjíždění z Geislerovy na frekventovanou Hodolanskou ulici čekající autobusy prakticky
znemožňují, především větším vozidlům, vjezd do této obousměrné ulice.

3 Schůzka k Náhradní autobusové dopravě při výlukách ČD

KMČ požaduje urgentně zopakovat schůzku, kterou iniciovala na jaře 2020 (uskutečnila se 12. 3. 2020) k této
problematice za účasti všech dotčených institucí. Obracíme se na Odbor strategie a řízení, aby jako tenkrát
svolal všechny dotčené instituce a zástupce dotčených odborů magistrátu. Cílem je maximálně urychlit přesun
tohoto zdroje nepřijatelné dopravní zátěže z oblasti Starých Hodolan.

4 Doplnění stromu u lavičky

V nedávné minulosti byla z iniciativy KMČ umístěna lavička u ulic Horova a Lermontova. Dříve se zde nacházel
strom "Líska turecká", žádáme jeho nové vysazení v blízkosti této lavičky.

8 Obecné informace
Hlášení závad
Upozorňujeme občany, že drobné závady týkající se nepořádku, osvětlení, či drobných závad je v rámci
urychlení řešení vhodné hlásit přímo na:

Webové stránky TSMO h ttps://www.tsmo.cz/hlaseni-zavad/
Speciální stránka města https://hlaseni.olomouc.eu/
Mobilní aplikace města "Moje Olomouc"

Ukončení komise
Předseda ukončil jednání v 18.17 hod. Příští jednání KMČ se bude konat ve středu 6. září 2023 od 17.30 v
zasedací místnosti Klubu seniorů na ulici Jiráskova 9.
 



III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 8 / 2023

Datum schválení zápisu: 14. 08. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
akad. soch. Martin Lubič

Zapsal/a:
akad. soch. Martin Lubič

Ověřil/a:
Ing. Miloslav Stankuš


